

IOTC CIRCULAR 2016-093 / CIRCULAIRE CTOI 2016-093

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: CAPACITY BUILDING ACTIVITIES IN SUPPORT OF COMPLIANCE BY CPCs

At its 20th Session, the Commission adopted the Resolution 16/10 (which supersedes the Resolution 12/10) *to promote implementation of conservation and management measures already adopted by the IOTC*. The Resolution states that:

“The Commission shall establish a special fund for capacity building in order to ensure compliance with Conservation and Management Measures. This special fund shall be financed by voluntary contributions. The Secretariat shall contact international organizations, donor agencies and nongovernmental organizations to seek voluntary financial contribution”.

Since the adoption of the Resolution 16/10, the IOTC Secretariat has developed project concept notes and has contacted several organisations to seek financial support or cooperative arrangements, in order to provide technical assistance to CPCs who request it.

As you may recall the Secretariat has received financial support from 2014 to 2016 from the Global Partnership for Oceans (GPO) project of the World Bank that was administered by the Indian Ocean Commission (IOC). Following termination of the GPO in June 2016, the Secretariat has been offered additional support from the World Bank under the new SWIOFISH (2) project for a duration of six years with a total budget of approximately 3,000,000 USD in order to assist eligible CPCs, under the SWIOFISH (2) project, to strengthen their compliance with IOTC Resolutions.

While not all CPCs will be eligible under the SWIOFISH 2, the support provided under this project will free up resources to be used in activities in support of the remaining CPCs, or to assist these CPC's to participate in activities funded by the SWIOFISH 2. The Secretariat continues to seek potential donors to support these CPCs.

The components and subcomponents of the IOTC activities under SWIOFISH 2 project are annexed to this circular. It is expected that the implementation of these capacity building activities will start sometime during the first quarter of 2017. To this purpose, the IOTC Secretariat will begin contacting the Commissioners of eligible CPCs to plan for the missions and other activities.

Distribution / Destinataires

IOTC Contracting Parties/ Parties contractantes de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, South Africa/Afrique du Sud, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom (OT)/Royaume-Uni(TOM), Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

Madame, Monsieur,

OBJET: ACTIVITÉS DE RENFORCEMENT DES CAPACITÉS EN FAVEUR DU RESPECT DES MESURES DE CONSERVATION ET DE GESTION PAR LES CPC.

Lors de sa vingtième session, la Commission a adopté la Résolution 16/10 (qui remplace la Résolution 12/10) *Pour promouvoir la mise en œuvre des mesures de conservation et de gestion de la CTOI*. La résolution stipule que:

«La Commission maintiendra un fonds spécial pour le renforcement des capacités, afin de garantir l'application des MCG adoptées par la CTOI. Ce fonds spécial sera abondé par des contributions volontaires et via une composante du budget ordinaire de la CTOI. Le Secrétariat contactera les organisations internationales, les bailleurs de fonds et les organisations non gouvernementales pour rechercher des contributions financières volontaires.»

Depuis l'adoption de la Résolution 16/10, le Secrétariat de la CTOI a élaboré des notes conceptuelles de projet et a contacté plusieurs organisations pour obtenir un soutien financier ou des accords de coopération afin de fournir une assistance technique aux CPC qui en font la demande.

Comme vous vous en souvenez peut-être, le Secrétariat a bénéficié d'un appui financier de 2014 à 2016 par le projet du Partenariat mondial pour les océans (GPO) de la Banque mondiale, administré par la Commission de l'océan Indien (COI). À la suite de la dissolution du GPO en juin 2016, le Secrétariat a bénéficié d'un appui supplémentaire de la Banque mondiale dans le cadre du nouveau projet SWIOFISH(2) pour une durée de six ans avec un budget total d'environ 3,000,000 USD afin d'aider les CPC éligibles, dans le cadre du projet SWIOFISH(2), à renforcer leur application des résolutions de la CTOI.

Bien que toutes les CPC ne soient pas admissibles au titre de SWIOFISH(2), le soutien fourni dans le cadre de ce projet libérera des ressources destinées à être utilisées dans les activités de soutien aux CPC restantes ou aidera ces CPC à participer aux activités financées par SWIOFISH(2). Le Secrétariat continue de solliciter des donateurs potentiels pour appuyer ces CPC.

Les composantes et sous-composantes des activités de la CTOI dans le cadre du projet SWIOFISH(2) sont annexées à la présente circulaire. Il est prévu que la mise en œuvre de ces activités de renforcement des capacités débutera au cours du premier trimestre de 2017. À cette fin, le Secrétariat de la CTOI commencera à contacter les commissaires des CPC éligibles pour planifier les missions et autres activités.

Yours sincerely / Cordialement.



Executive Secretary (*a. i.*) / Secrétaire exécutif (*a. i.*)

Attachment / Pièce jointe:

Annexe – IOTC Components and subcomponents under SWIOFISH 2 / Composantes et sous-composantes CTOI dans le cadre de SWIOFISH(2)

Activities

1. Recruitment of project technical/administrative support

International MCS expert in support of the IOTC

IOTC Secretariat - Common Activities for IOTC subsidiary bodies

Support to intercessional Working Parties and ad hoc Working Groups

Support for special studies requested by IOTC governing bodies

Internship at the IOTC Secretariat

Organisation of Session of the Commission and subsidiary bodies

2. Implementation of IOTC Resolutions - management of the tuna fishery

Compliance Support Mission

IOTC CMM training package

CMMs compendium

Guide for IOTC data and information reporting

Regional CMMs workshop

Legal assistance to CPC to transpose IOTC Resolutions into national legislations

3. Strengthen the management of the Indian Ocean tuna fishery through improving flag state performance

Improving flag state performance

4. Implementation of Port State measures to fight against IUU fishing

Administrative and operational support to the implementation of Port State measures

Regional PSM training - national interagency cooperation and regional cooperation

e-PSM application: development and improvement; support to CPCs in the use of the application

IOTC PSM video - Understanding IOTC PSM and inspection of fishing vessels

Ratification of UN fisheries legal instruments (UNFSA, FAO-CA, FAO PSMA) - status of ratification and assessment of reasons for no ratification

Establishment of PSM provision in the national legislative framework

5. Strengthening MCS capacity

Elaboration of a manual on regional best practices for evidence gathering in the context of the IOTC and delivery of training to MCS officers

Technical assistance to CPCs for implementation of newly adopted resolutions

Activités

- 1. Recrutement du personnel de soutien technique/administratif du projet**
Expert international SCS en appui à la CTOI
- 2. Secrétariat de la CTOI - Activités communes des organes subsidiaires de la CTOI**
Appui aux groupes de travail intersessionnels et aux groupes de travail ad hoc
Appui aux études spéciales demandées par les organes directeurs de la CTOI
Stage au Secrétariat de la CTOI
Organisation de la session de la Commission et des organes subsidiaires
- 3. Mise en œuvre des résolutions de la CTOI - gestion de la pêche thonière**
Mission d'appui à la conformité
Formation CTOI MCG
Recueil des MCG
Guide pour les déclarations des données et des informations à la CTOI
Atelier régional sur les MCG
Assistance juridique aux CPC pour la transposition des résolutions de la CTOI dans les législations nationales
- 4. Renforcer la gestion de la pêche thonière dans l'océan Indien en améliorant les performances des États du pavillon**
Améliorer les performances des États du pavillon
- 5. Mise en œuvre des mesures de l'État du port pour lutter contre la pêche INN**
Soutien administratif et opérationnel à la mise en œuvre des mesures de l'État du port
Formation PSM régionale - coopération interinstitutions nationale et coopération régionale
Application e-PSM : développement et amélioration ; soutien aux CPC à l'utilisation de l'application
Vidéo PSM CTOI - Comprendre les PSM de la CTOI et l'inspection des navires de pêche
Ratification des instruments juridiques des Nations Unies relatifs aux pêches (UNFSA, FAO-CA, PSMA) – état de la ratification et évaluation des motifs de non-ratification
Établissement d'une disposition relative aux PSM dans le cadre législatif national
- 6. Renforcement des capacités CSC**
Élaboration d'un manuel sur les bonnes pratiques régionales pour la collecte de données probantes dans le cadre de la CTOI et prestation de formation des agents SCS
Assistance technique aux CPC pour l'application des nouvelles résolutions adoptées